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AFDELING RUIMTE

Algemeen

Wet Vergunningverlening, Toezicht en Handhaving (VTH)

Voor een goede uitvoering van vergunningverlening, toezicht en handhaving (VTH) zijn door 
de VNG, IPO en het Rijk landelijke kwaliteitseisen ontwikkeld. Provincies en gemeenten zijn 
samen verantwoordelijk voor de kwaliteit van de VTH taken.

De kwaliteitscriteria bevatten criteria voor kritische massa, inhoud en proces. Kritische 
massacriteria geven aan welke capaciteit, kennis en ervaring tenminste in een organisatie 
aanwezig moet zijn om de VTH taken goed uit te voeren. De taken betreffen milieu, bouw, 
ruimtelijke ordening, monumenten, natuurbescherming, flora en fauna, water. Vanaf 2015 
moet het overeengekomen kwaliteitsniveau zijn gehaald en geborgd binnen de organisatie. 
Voor het afleveren van kwaliteit is vakmanschap nodig. Als vuistregel geldt, dat voor elk 
specialisme een minimale capaciteit van twee personen per deskundigheid nodig is. 

De criteria schrijven niet voor waar taken worden uitgevoerd. Dit kan door het college, binnen 
een samenwerkingsverband of door een Regionale Uitvoeringsdienst. Voorwaarde is, dat de 
uitvoering aan de criteria voldoet. In de praktijk lijkt het erop, dat maximaal 10 % van de 
gemeenten in Nederland zelfstandig aan de kwaliteitscriteria kan voldoen. Er zijn diverse 
oplossingsmogelijkheden, zoals onderbrengen bij een centrumgemeente of bij een nieuwe 
gemeenschappelijke regeling. Heemstede en Bloemendaal zijn een onderzoek gestart om op 
het gebied van de bouwtaken samen te werken en te gaan voldoen aan de criteria. Uit de 
opgestelde evaluatie voor onze gemeente blijkt, dat het voldoen aan alle deskundigheden 
van de criteria voor de uitvoering van de wet WABO voor Haarlemmerliede c.a. zelfstandig 
niet haalbaar is. Dit geldt voor 90% van de gemeenten.  
Om aan deze eisen te kunnen voldoen moet in 2014 een verbeterplan worden opgesteld dat 
door de provincie akkoord moet worden bevonden. 

Stand van zaken: De provincie heeft in een eerste concept een reactie gegeven op de 
uitgevoerde inventarisatie. Dit eerste concept is ambtelijk besproken. Aanpassing van dit 
concept is in behandeling bij de provincie. Begin januari 2015 wordt de definitieve reactie 
aan het college aangeboden. Voor het opstellen van een verbeterplan is aan alle gemeenten 
in Nederland uitstel gegeven, omdat een alternatieve oplossing nog niet voorhanden is.
  
In het kader van het project Horizon EN Stip zal het voldoen aan de kwaliteitscriteria 
aandacht moeten krijgen.

   
I RUIMTELIJKE PROJECTEN

Actualisering bestemmingsplannen

Halfweg
Het bestemmingsplan voor de bebouwde kom is van 2008; herziening uiterlijk 2018.
De herziening van het bestemmingsplan is mede afhankelijk van de uitkomsten van de te 
ontwikkelen visie voor dorpskern Halfweg. Naar verwachting zal de ontwikkelvisie in de 2e 
helft van de 2014 gereed zijn. Zie ook de tekst bij Taskforce Ruimtewinst dorpskern Halfweg. 
Inmiddels is de Ontwerp Gebiedsvisie gereed. Dit is een volgende stap op weg naar een 
heldere stedenbouwkundige visie, mede als bouwsteen voor een nieuw bestemmingsplan.



Kosten: vooralsnog geen

Spaarndam
Het plan voor Spaarndam Zuid dateert van 1970. Spaarndam Zuid is voor het grootste 
gedeelte opgenomen in bestemmingsplan Spaarndam Oost welke is vastgesteld op 26 
november 2013 heeft inmiddels rechtskracht.  

Voor een deel van het plangebied is het bestemmingsplan SpaarneBuiten vastgesteld, dat 
t.g.v. een uitspraak van de Raad van State geen rechtskracht heeft gekregen. Vervolgens is 
een nieuw bestemmingsplan vastgesteld met inachtneming van de uitspraak van de Raad 
van State na het houden van een nieuw verkeersonderzoek. 

Tegen het bestemmingsplan zijn opnieuw beroepen ingediend bij de Raad van State. De 
beroepsprocedure is afgerond met de uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van 17 
september 2014. Alleen de 8 zogenaamde waterwoningen nabij de molen De Slokop zijn 
door de Afdeling vernietigd. Verder heeft het volledige bestemmingsplan inmiddels 
rechtskracht.

Buitengebied
Het bestemmingsplan Buitengebied is gereed en is vastgesteld door de Raad. Het 
bestemmingsplan heeft inmiddels rechtskracht, nu de Voorzitter van de Afdeling 
bestuursrechtspraak de twee verzoeken om voorlopige voorziening in zijn beslissing van 4 
december 2014 heeft afgewezen.

Hofambacht
Het bestemmingsplan Hofambacht 2014 is op 17 december 2013 door de Raad vastgesteld. 
Dit plan is in werking getreden zonder dat daartegen beroep was ingesteld.

Bestemmingsplannen in procedure

Zoete Inval West
Er ligt al geruime tijd een aanvraag omgevingsvergunning voor de bouw van 14 
hotelappartementen aan het Rottewegje in Haarlemmerliede, als uitbreiding van het 
horecabedrijf De Zoete Inval aldaar.

Stand van zaken: Inmiddels heeft zowel het benodigde bestemmingsplan als de ontwerp-
omgevingsvergunning ter visie gelegen. Er zijn zienswijzen ingediend door de provincie 
Noord-Holland en het Hoogheemraadschap van Rijnland. Op dit moment wordt bezien hoe 
om te gaan met de zienswijzen.
Kosten: PM (rekening aanvrager)

Projecten

A. HALFWEG

SugarCity
De projectontwikkelaar heeft verzocht gebruik te maken van de bevoegdheid het plan te 
wijzigen voor de vestiging van een supermarkt.
Wettelijke grondslag:
Art. 7 van de voorschriften van het bestemmingsplan Halfweg West 2008.

Stand van zaken:
Het college heeft het wijzigingsbesluit voor de supermarkt vastgesteld.



Op 26 november 2013 heeft de Raad de correctie 1e partiële herziening vastgesteld. 

De aanvraag omgevingsvergunning voor de Supermarkt is ingediend en heeft de Wet Bibob 
procedure doorlopen. Het landelijk bureau Bibob heeft een positief advies op deze aanvraag 
afgegeven. Tegen de opgelegde leges voor het in behandeling nemen van de 
omgevingsvergunning is door de aanvrager bezwaar aangetekend. De commissie Bezwaar 
en Beroep van het GBK heeft het bezwaarschrift van de aanvrager afgewezen. Indien de 
aanvrager tegen deze beslissing in beroep gaat dan zal deze zaak via mediation worden 
voorgelegd aan de rechtbank te Haarlem. Separaat aan deze procedure is de toetsing van 
de omgevingsvergunning gestart. Voor het toetsen van de omgevingsvergunning hebben wij 
een extern bureau ingeschakeld. Inmiddels is ook de aanvraag omgevingsvergunning voor 
het Outlet Center ingediend. De ontvankelijkheidtoets hebben wij eveneens bij het externe 
bureau neergelegd. Voor het daadwerkelijk toetsen van de omgevingsvergunning hebben wij 
offerte opgevraagd bij het externe bureau. Tevens is ook voor dit bouwproject de procedure 
Wet Bibob gestart. 
Kosten: Te dekken uit de leges.

Voor het verrichten van een verkeerskundig onderzoek naar de Westelijke ontsluiting van 
SugarCity heeft de ontwikkelaar van het Outelet Center (Neinver) bureau Goudappel Coffeng 
ingeschakeld. Bureau Goudappel en Coffeng heeft inmiddels haar eerste rapportage aan 
ons overhandigd. Deze rapportage hebben wij voor commentaar voorgelegd aan onze 
adviseur Ligtermoet & Partners. 
Kosten: Ten laste van het project.

Verder zijn wij nog in gesprek met de grondeigenaar van SugarCity (Cobraspen) over wie 
verantwoordelijk is voor het realiseren van de Westelijke ontsluiting.        
Voor de nieuwe ontsluiting is een aanvullende exploitatieovereenkomst (of addendum) nodig. 
Kosten: Ten laste van het project.

Op 27 februari 2014 heeft er overleg plaatsgevonden tussen de HID van Rijkswaterstaat en 
een afvaardiging van het College. Afgesproken is dat RWS het initiatief zal nemen om een 
ambtelijke werkgroep in te stellen die zich o.a. zal gaan bezighouden met het inrichten van 
de N200 als Dreef. De werkgroep heeft inmiddels haar rapport in concept afgerond. Medio 
december 2014 / januari 2015 zal het rapport aan ons College worden overhandigd. 
Kosten: Over de kosten dienen nog met partijen afspraken te worden gemaakt.

Mientekade
Doel is het realiseren van een herstructureringsplan seniorenwoningen.

Stand van zaken:
De Raad van State heeft onlangs het groene licht gegeven voor bestemmingsplan en 
omgevingsvergunning. Beide besluiten zijn daarmee onherroepelijk geworden. De bouw van 
69 woningen en een gezondheidscentrum in twee fasen kan nu ter hand worden genomen..
De definitieve inrichting van de buitenruimte zal worden bepaald in overleg met de 
binnenkort op te richten bewonerscomité.

Kosten: € 223.000,- voor infrastructuur en riolering; dit bedrag komt overeen met 25% van de 
totale kosten van € 893.000,-.
Ymere draagt volgens afspraak 75% van de kosten.

Hoek N200/Oranje Nassaustraat
Doel is de herstructurering van het plangebied ten behoeve van woningen, uitbreiding 
hotelaccommodatie.

Stand van zaken:



Met de eigenaar van hotel De Keizerskroon is overeenstemming bereikt over de invulling van 
een deel van de hoek N200/Oranje Nassaustraat. De werkzaamheden m.b.t. De 
Keizerskroon zijn inmiddels gerealiseerd. Met Brutti is eveneens een overeenkomst gesloten 
en heeft Brutti het pand verlaten en is vervolgens het pand gesloopt. De vrijkomende locatie 
is voorlopig opnieuw ingericht als parkje met bomen, groenvoorzieningen, verharding, bankje 
en een kunstwerk. Het geheel is afgescheiden d.m.v. een hekje. Het parkje is in november 
2014 feestelijk in gebruik genomen. 
Overigens maakt dit project onderdeel uit van het advies van de Taskforce Ruimtewinst van 
de provincie Noord-Holland over de dorpskern Halfweg.  
Kosten: Voor het parkje € 76.500,-- (subsidie Stichting Leefomgeving Schiphol)

Sectorpark Teding van Berkhoutweg
Doel is de herstructurering van het plangebied ten behoeve van woningen.

Stand van zaken:
Het Sectorpark is in de Structuurvisie ‘op weg naar 2035’ benoemd als potentiële 
woningbouwlocatie. Op 2 april 2013 heeft de commissie RvB ingestemd met een 
stappenplan (fases) voor het Sectorpark. Fase 1 is afgerond: een inschatting van de 
kopersmarkt, de mogelijkheid tot bouw in deelfases, duurzaamheid, vrije kavelkeuze, 
zelfbouw. Het gebied kan voor woonconsumenten een alternatief type aanbod bieden in 
deze regio. Het resultaat van fase 1 heeft het college met de commissie RvB besproken op 7 
januari 2014. De commissie gaf aan dit terrein bij uitstek geschikt te achten voor particulier 
opdrachtgeverschap en heeft kennis genomen van de stand van zaken. Op basis daarvan is 
fase 2 gestart: op 1 april 2014 heeft de commissie het plan van aanpak besproken en er 
kennis van genomen. Fase 2 heeft geresulteerd in een concept stedenbouwkundig
ontwerp, inclusief verkavelingsplan en criteria ruimtelijke kwaliteit. Dit concept wordt in 2015 
besproken met instanties en belanghebbenden. Daarna wordt het aan de raad voorgelegd 
ter vaststelling.

Opmerkingen:
Woningbouw is in strijd met het geldende bestemmingsplan Halfweg 2007. 

Kosten/opbrengsten: op basis van het concept ontwerp verkavelingsplan is er opbrengst 
verwachting

Terrein gereformeerde  kerk Amsterdamsestraatweg
Doel is de herstructurering van het terrein door de bouw van een gebouw met 26 
appartementen en een half verdiepte parkeergarage  ter vervanging van het kerkgebouw.

Stand van zaken:
De vergunninghouder van een gebouw met 26 appartementen en een half verdiepte 
parkeergarage  ter vervanging van het kerkgebouw op het perceel Amsterdamsestraatweg 
20 in Halfweg, heeft tengevolge van de stagnerende woningmarkt besloten af te zien van het 
uitvoeren van de vergunning.
Er is nu een nieuw smaller gebouw ontworpen, met behoud van de bestaande kerktoren, dat 
voorziet in 25 appartementen en een studio in de kerktoren. Doordat de woningen kleiner 
worden is de verwachting dat door de lagere koopprijzen een grotere doelgroep, waaronder 
starters en senioren, kan worden bereikt. De bergingen bij de woningen worden ondergronds 
uitgevoerd..Getracht wordt subsidie te verkrijgen voor het behoud van de kerktoren. In 
december 2014 vindt een informatieavond plaats voor de direct omwonenden. Daarna wordt 
een nieuwe omgevingsvergunning aangevraagd, die ook weer een procedure moet 
doorlopen.

Kosten:  p.m. 



gebiedsvisie ontwikkeling dorpskern Halfweg 
Doel is de herbestemming c.q. herstructurering van het plangebied.

Stand van zaken:
De gebiedsvisie voor de dorpskern van Halfweg is een uitwerking van de structuurvisie 
‘Samen naar 2035’. Het college heeft met de commissie RvB over de kaders gesproken in 
dec. 2013 (plan van aanpak) en jan. 2014 (inhoudelijke koers). Vervolgens heeft het college 
- als opmaat voor de gebiedsvisie - de ontwikkelingsmogelijkheden en denkrichtingen op een 
rij gezet in een visie op hoofdlijnen (commissie 1 april 2014). Daarin zijn bestaand beleid, 
resultaten van een participatieavond van 21 mei 2013 en gesprekken met zakelijke en 
maatschappelijke belanghebbenden opgenomen. De visie op hoofdlijnen is met bewoners 
besproken op een (tweede) participatieavond op 23 april 2014. 
Voor de gebiedsvisie is als kernopgave gesteld: een sterker dorpshart voor Halfweg, met 
meer woningen, meer ruimte voor ontmoeting en betere maatschappelijke voorzieningen. 
Specifiek is gekeken naar drie ‘verandergebieden’ en een samenhang in ontwikkeling. Een 
van de belangrijkste voorstellen betreft een locatiekeuze voor een beoogde nieuwe unilocatie 
voor de drie basisscholen. Uitgangspunt is een nieuwe school voor circa 250 leerlingen. Op 
de huidige schoollocaties en een aantal ontwikkelplekken binnen de dorpskern ontstaat 
ruimte voor de bouw van 40 à 50 nieuwe woningen, in kleinschalige projecten. De 
gebiedsvisie geeft ook een kader voor de ontwikkeling van het parochiebestuur OLV 
Geboorte om haar gebouwen en terrein op te waarderen en te veranderen, incl. enige 
woningbouw. Het college geeft de ontwerp gebiedsvisie vrij voor inspraak begin 2015.

Sluisjes Halfweg
Over het renoveren van de sluisjes Halfweg zijn wij in overleg met het Hoogheemraadschap 
Rijnland, gemeente Amsterdam en de Provincie N-H. Dit project is alleen realiseerbaar 
indien partijen de benodigde financiële middelen ter beschikking stellen. De overeenkomst 
tussen partijen is gereed. Het Hoogheemraadschap van Rijnland heeft inmiddels 1 miljoen 
euro ter beschikking gesteld en de raad van de gemeente Amsterdam 5 miljoen. De 
gemeenteraad van Haarlemmerliede en Spaarnwoude heeft een bedrag beschikbaar gesteld 
van honderdduizend euro, voor het zichtbaar maken en opnieuw beplanten van de locatie 
van de sluisjes na de renovatie. Het Hoogheemraadschap van Rijnland laat momenteel de 
technische uitwerking verrichten. 

Moeraslandje (nieuw)
Doel is medewerking te verlenen aan het aanleggen van een struinpad over het 
Moeraslandje ten noorden van de Osorperweg (initiatief van de dierenarts aan de 
Osdorperweg in samenwerking met de gemeente Amsterdam) en deze aan te laten sluiten 
op een struinpad rondom de Mientekade.

Stand van zaken
Het overleg over de aanleg van het struinpad aan de Amsterdams zijde is gaande. Uitvoering 
volgt in 2015. De gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude zorgt voor een in eerste 
instantie tijdelijke en na afronding van het project Mientekade, definitieve oversteek naar het 
pad rondom de Mientekade.
Het pad ten westen van de Mientekade wordt meegenomen in de aanleg van de openbare 
ruimte van het project Mientekade. Voor de doorsteek aan de zuidkant van de Mientekade 
(langs de Ringvaart) wordt momenteel onderzoek gedaan naar de mogelijkheden dit gebied 
op te knappen.
Kosten: Ten laste van het project

Houtrakkerweg 60a en 60b 
In de structuurvisie van 2012 staat deze locatie aangemerkt voor woningbouw. Er staat nu 
nog een (leegstaande) loods op dit perceel. Ruimte Vast Goed is eigenaar van dit perceel, 
maar wil die overdragen aan HSB  ten behoeve van de bouw van 24 woningen. Behalve een 



bestemmingwijziging is ook een verklaring van geen bezwaar nodig van de Inspectie 
Leefomgeving en Milieu, omdat de bouwlocatie is gelegen binnen het beperkingengebied 
rond Schiphol. Die verklaring is aangevraagd. 
Kosten: Te verhalen via intentie / exploitatieovereenkomst

B, SPAARNDAM 

Poldermanterrein (dit was onderdeel van winkelcentrum Spaarndam)
Doel is de bouw van een nieuwe Albert Heijn met enkele inpandige winkels en woningen aan 
de Lageweg. Indien mogelijk kunnen de winkeliers van de Dr. W. Nijestraat hier worden 
gevestigd en komt deze locatie vrij voor herontwikkeling. De gronden, naast het 
Poldermanterrein ook het voormalig steentjesterrein, zijn inmiddels eigendom van dhr. 
Bouwens, initiatiefnemer van de locatie. 

Stand van zaken:
De ontwikkeling van het gebied aan de Dokter W. Nijestraat is losgekoppeld van de 
ontwikkeling van het gebied aan de Lageweg. 
De tijdelijke planologische vrijstelling voor de huidige AH-vestiging aan de Lageweg is per 9 
december 2010 verstreken.
De bestaande intentieovereenkomst tussen de gemeente en de grondeigenaren is eveneens 
verlopen. Er wordt nu gewerkt aan een intentieovereenkomst tussen de gemeente en dhr. 
Bouwens, eigenaar en initiatiefnemer. Doel van deze overeenkomst is te komen tot 
overeenstemming over een stedenbouwkundig plan dat, na ondertekening van een 
exploitatieovereenkomst uitgewerkt kan worden in een definitief ontwerp dat de basis vormt 
voor het nieuwe bestemmingsplan.
De locatie Ravenstein (Lageweg 1) en de kavel met de kruitloods, eigendom van dhr. 
Eckhardt Sr. maken onderdeel uit van het stedenbouwkundig plan.
Het is de bedoeling de gehele driehoek aan de Lageweg, dus inclusief de kavels van de 
bedrijfswoningen op de gronden van de familie Eckhardt, in het nieuwe bestemmingsplan op 
te nemen. 

Kosten: het is de bedoeling de gemeentelijke kosten via de intentie- en exploitatie-
overeenkomst te verhalen op de initiatiefnemer. 

Herontwikkeling winkelstrook Dr. W. Nijestraat (dit was: winkelcentrum Spaarndam)
In februari 2014 is aan een stedenbouwkundig bureau opdracht gegeven voor de locatie van 
de winkels aan de Dr. W. Neijestraat een Stedenbouwkundig Programma van Eisen (SPvE) 
inclusief financiële doorrekening op te stellen. In het verlengde van deze opdracht is tevens 
een SPvE inclusief financiële doorrekening opgesteld voor een perceel grond aan de 
Ringweg nabij het sportcomplex. Het college is voornemens om deze gronden met SPvE in 
de markt te zetten. De voorwaarden hiervoor moeten nog worden bepaald.

Stand van zaken:
De ontwikkeling van het gebied aan de Dokter W. Nijestraat is los gekoppeld van de 
ontwikkeling van het gebied aan de Lageweg. 
Beide SPvE’s zijn door het college vastgesteld. Voor de financiële doorrekening is een 
second opinion uitgevoerd en wordt een grondexploitatie opgesteld.
Het college onderzoekt de mogelijkheden voor sociale woningbouw voor starters en/of 
senioren, zowel in de sfeer van koop als huur. Deze vraag wordt in de grondexploitatie 
meegenomen. 
Met de twee winkeliers die nog gevestigd zijn aan de Dr. W. Nijestraat, het Chinees 
afhaalcentrum en de bakker, worden gesprekken gevoerd over mogelijke verplaatsing naar 
een andere locatie in Spaarndam.



In januari 2015 worden de omwonenden van beide locaties tijdens een inloopavond 
geïnformeerd over het stedenbouwkundig plan. Daarna vindt een presentatie voor de 
gemeenteraad en een principebesluit plaats.

Kosten: er wordt een grondexploitatie voor beide locaties opgesteld. Op de locatie Dr. W. 
Nijestraat rust een boekwaarde van de huidige panden.

Inrichting Houtrakpolder
Doel is de herinrichting van dit noordelijk deel van de gemeente ten behoeve van natuur en 
recreatie (incl. Het Groene Schip). Ook de herinrichting/herbestemming van het Westhoffbos 
is aan de orde (Wheelerplanet, zie onder).    

Stand van zaken:
Op onderdelen is een begin gemaakt met de herinrichting. Met Amsterdam vindt bestuurlijk 
overleg plaats over de fasering van het Groene Schip.  
Over de toekomst van het Westhoffbos vindt een nadere bezinning plaats, mede in overleg 
met de Dorpsraad Spaarndam. In september 2014 heeft hieromtrent een 
participatiebijeenkomst plaatsgehad met de inwoners en de Dorpsraad Spaarndam. Als 
uitvloeisel van de visie NZKG 2014 wordt de inrichting Houtrakpolder verder uitgewerkt en 
uitgevoerd. Naar verwachting zal de eerste uitwerking van de inrichting Houtrakpolder in het 
eerste kwartaal van 2015 ter besluitvorming aan het College worden aangeboden.
Als gevolg van het van kracht worden van het bestemmingsplan Hofambacht is het door de 
raad gevestigde voorkeursrecht geldend tot 2024.

Kosten: ten laste van de onderscheidene projecten.

Ligplaatsen Zijkanaal C
Doel is de regulering van het gebruik van water en oevers van het Zijkanaal ten behoeve van 
woonboten.

Stand van zaken:
De grenscorrectie met gemeente Velsen is per 1 januari 2012 van kracht geworden. De 
ligplaatsen met bijbehorende oever zullen als zodanig worden bestemd.
De ligplaatsen Zijkanaal C zijn meegenomen in het bestemmingsplan Buitengebied en 
Hofambacht 2014. Over het aansluiten van de woonarken op het riool zijn wij nog in gesprek 
met Rijnland.

Kosten: intern.

Wheelerplanet
De ondernemers die recreatieontwikkelingen willen realiseren in het Westhoffbos hebben 
een omgevingsvergunning aangevraagd voor het realiseren van een restaurant in het 
voormalige clubhuis van de wielervereniging. Het restaurant is mogelijk gemaakt in het 
nieuwe bestemmingsplan Hofambacht 2014. De omgevingsvergunning wordt binnenkort 
verleend. Daarnaast bestaan plannen voor het gebruik van de wielerbaan als lange afstands 
ijsbaan. De voorzieningen die men daarnaast wil realiseren worden door de ondernemers 
nader bezien en afgestemd op de mogelijkheden binnen het gemeentelijke en provinciale 
ruimtelijke beleid.

Inrichting Rijnlandsterrein Spaarndam
De eigenaar van het Gemeenlandshuis in Spaarndam, het Hoogheemraadschap van 
Rijnland wil komen tot een herontwikkeling van het terrein. Vanwege de historische 



betekenis van het terrein voor HHR, wil HHR het terrein behouden. Zonder opbrengsten 
ontbreken de middelen om het terrein goed te kunnen onderhouden. Er is daarom 
onderzocht of een nieuwe bestemming voor het terrein gevonden kan worden met behoud 
van historische kenmerken, een meer publiek karakter voor de omgeving en een rendabele 
opbrengst voor HHR.

Stand van zaken
Voor van een functieverandering van het terrein van het Rijnlandshuis is door HHR een 
Masterplan opgesteld en is nader onderzoek gedaan naar de parkeermogelijkheden en de 
verkeersafwikkeling. HHR en gemeente hebben de plannen voorgelegd aan de 
Welstandscommissie, De Monumentencommissie en de Dorpsraad en het plan is tijdens een 
informatieavond voorgelegd aan de bewoners van Spaarndam-Oost. Er liggen inmiddels 
positieve adviezen van beide commissies en de Dorpsraad. Het college heeft het Masterplan 
vastgesteld.  
Het bestuur van HHR moet nu besluiten of zij het plan door willen zetten en budget 
beschikbaar stelt voor de volgende fase. Na presentatie aan de raad, kan deze een 
principebesluit nemen. Daarna dient een exploitatieovereenkomst opgesteld te worden en 
kunnen de producten (definitief ontwerp, inrichtingsplan, parkeerbalans) worden uitgewerkt 
om te komen tot een nieuw bestemmingsplan. 

Kosten: de gemeentelijke personele kosten in tijdens de fase van de intentieovereenkomst 
komen voor rekening van de gemeente. In de exploitatieovereenkomst wordt kostenverhaal 
opgenomen.

Penningsveer Minerva 
Voor de omgeving van jachthaven Renautic in Penningsveer is de Amsterdamse projectontwikkelaar 
Minerva aan het verkennen op welke wijze het verrommelde gebied kan worden herontwikkeld in 
overeenstemming met het Beeldkwaliteitplan Penningsveer. Hun onderzoek is nog niet afgerond. De 
voltooiing van het onderzoek wordt onder meer gecompliceerd door ter plaatse aanwezige 
bodemvervuiling.

C. OVERIG
Herziening Geluidzone Westpoort
De geluidruimte binnen de geluidzone voor het Amsterdamse Havengebied Westpoort is vol, 
zodat bij aanvragen voor nieuwe bedrijven een probleem ontstaat. De provincie vindt het niet 
acceptabel, wanneer een deel van het havengebied niet benut zou kunnen worden als 
gevolg van problemen met de geluidzone. Ons college staat op het standpunt, dat uitbreiding 
van de geluidbelasting in Halfweg vanwege de al bestaande bronnen van overlast, zoals 
vliegtuig- en autoverkeer, niet acceptabel is. In de visie NZKG 2040 is opgenomen dat de 
Provincie N-H dit uitwerkt (PIP) inclusief compensatie. 

Stand van zaken
De uitwerking van de PIP is afgerond en het plan heeft, inclusief de bijbehorende hogere 
waardenbesluiten ter inzage gelegen. De gemeente heeft tegen het PIP zienswijzen 
ingebracht. De verwerking van de zienswijzen vindt momenteel plaats. Het college heeft haar 
standpunt gekoppeld aan het realiseren van de compenserende maatregelen. Het gaat ons 
daarbij om:
Voor de geluidzone:

• woningisolatie;
• verbeteren kwaliteit leefomgeving, o.a. rond N200
• groene zone ter afscherming Halfweg-noord
• weth. Van Essenweg afsluiten voor doorgaand verkeer in de spits;
• woningbouw op Sectorpark moet mogelijk blijven, zo nodig d.m.v. geluidwerende 

voorzieningen
Voor de Houtrakpolder betreft dit:



• financiële betrokkenheid Haven Amsterdam NV bij onderhoud Houtrakpolder en 
recreatiegebied;

• compensatie dmv aanleg natuur en recreatiegebied;
• goede afscherming t.o.v. Spaarndam en beperking geluidhinder;
• open houden en bewaren van het veenweidegebied;
• aandelen in NV Haven Amsterdam

Een ontwerp voor een samenwerkingsagenda waarin het bovenstaande wordt 
overeengekomen en vastgelegd, is vrijwel gereed voor besluitvorming. De gemeente 
Amsterdam, N.V. Haven Amsterdam en de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude 
zullen dit gezamenlijk vastleggen.

Projectbesluiten

Camping Houtrak
Doel is de herstructurering van de camping aan de Zuiderweg in Halfweg.

Stand van zaken:
De voormalige Camping Houtrak, nu Droompark Spaarnwoude, heeft een metamorfose 
ondergaan. Een deel van de geplande 179 chalets is inmiddels gerealiseerd. Ook is onlangs 
een centraal voorzieningengebouw geopend, met ondermeer een receptie, restaurant, 
zwembad  en bedrijfswoning.
Om permanente bewoning van de recreatiewoningen, chalets te beëindigen of te voorkomen 
wordt een Nota Recreatieverblijven opgesteld.

Kosten: behoudens procedurele, interne  kosten komen deze ten laste van het project.

Machineweg 13
Doel is de wijziging van de bestemming ten behoeve van een aannemersbedrijf.

Stand van zaken:
De bestemmingswijziging is opgenomen in het bestemmingsplan Hofambacht 2014.
Het aannemingsbedrijf, Compeer, is inmiddels beëindigd aan de Lageweg. Het terrein is 
verkocht aan dhr. Bouwens, eigenaar van de naastliggende tijdelijke AH, en leeggemaakt. 
Het terrein aan de Machineweg 13 is inmiddels, in overleg met Staatsbosbeheer, door het 
aannemersbedrijf in gebruik genomen. De eigenaar heeft een aanvraag voor een 
omgevingsvergunning ingediend. Er moet nog een inrichtingsplan, als onderdeel van deze 
aanvraag, worden opgesteld. 

Kosten: behoudens procedurele, interne  kosten komen deze ten laste van het project.

II OVERIGE PROJECTEN

A. ALGEMEEN

Welstand
In april 2014, is er een thema avond gehouden met de Raad over de wijze van advisering 
van de Welstandscommissie aan het College. De Welstandsnota wordt op dit moment verder 
uitgewerkt. De aanbevelingen vanuit de Raad worden hierin meegenomen. De 
geactualiseerde Welstandsnota zal in februari 2015 via de commissie RvB aan de Raad 
worden aangeboden. 

Wegenbeheersplan 2015-2019



Doel is de inventarisatie van de onderhoudstoestand van wegen met een 
meerjarenonderhoudsplan.

Stand van zaken:
In navolging van een 1e indicatiefonderzoek zijn wij gestart met het uitvoeren van een nader 
onderzoek. Dit nader onderzoek diende inzicht te geven in de staat van onderhoud van de 
wegen en de bijbehorende kosten om de wegen op een aanvaardbaar onderhoudsniveau te 
houden/te brengen. Volgens de systematiek zou er in de periode 2015-2019 jaarlijks 
gemiddeld circa € 1 miljoen nodig zijn om vooral het achterstallig onderhoud uit de 
basisplanning weg te werken. Om de benodigde financiële middelen verder aan te scherpen 
is het noodzakelijk dat er nader onderzoek wordt uitgevoerd naar de constructie (o.a. de 
fundering). Dit naderonderzoek is inmiddels afgerond. De uitkomsten van dit naderonderzoek 
worden thans verwerkt in het eindadvies met meerjarenplanning. Begin februari 2015 zal er 
een themabijeenkomst worden georganiseerd inzake de stand van zaken.

Kosten:  Voorbereiding circa € 20.000,--

Herbestratingsprojecten en asfaltonderhoud dienstjaar 2014 
Doel is om in het kader van groot onderhoud diverse wegen en straten te 
herstraten/asfalteren op basis van een te ontwikkelen meerjaren onderhoudsplan.

Stand van zaken:
Uitvoering voor de winterperiode 2014/2015. De werkzaamheden zijn op dit moment in 
uitvoering. 

Kosten: uit de lopende begroting(en).

Snelfietsroute
Het project bestaat uit een snelle fietsverbinding tussen Haarlem en Amsterdam. Dit project 
wordt gezamenlijk met de Gemeente Haarlem getrokken. Voor dit project stelt het Rijk via de 
Provincie N-H subsidie ter beschikking tot 50% van de kosten. Een voorzichtige raming geeft 
aan dat de kosten ca. 1,6 milj. zal bedragen. De gemeentelijke bijdrage bedraagt dus in dit 
geval € 800.000,-. Wij zijn begin 2014 in gesprek gaan met het Rijk en de Provincie N-H. 
Doel van dit gesprek was om aan te geven dat wij als kleine gemeente voor dit soort 
projecten niet de beschikking hebben over € 800.000,-. Met het Rijk en de Provincie N-H is 
afgesproken dat onze bijdrage maximaal € 150.000,- kan bedragen. 

Stand van zaken: Met de provincie is overeenstemming bereikt over de aanleg van de 
snelfietsroute en de gemeentelijke bijdrage aan dit project. De beschikking op de aanvraag 
subsidie is inmiddels binnen. De gemeentelijke bijdrage bedraagt € 75.000,-. Voor de 
voorbereiding en toezicht op de uitvoering hebben wij offerte gevraagd bij bureau BK 
adviseurs. 
Kosten: € 75.000,- (inclusief externe voorbereiding en begeleiding)

N200, leefbaarheid
Op 27 februari 2014 heeft er overleg plaatsgevonden tussen de HID van Rijkswaterstaat en 
een afvaardiging van het College. Afgesproken is dat RWS het initiatief zal nemen om een 
ambtelijke werkgroep in te stellen die zich o.a. zal gaan bezighouden met het inrichten van 
de N200 als Dreef. De werkgroep heeft inmiddels haar rapport in concept afgerond. Medio 
december 2014 / januari 2015 zal het rapport aan ons College worden overhandigd. Na het 
in ontvangst nemen van het rapport zullen wij het rapport van een ambtelijk advies laten 
voorzien waarin wij een prioriteitenlijst met bijbehorende kostenlijst zullen opnemen. De 
rapportage zal worden besproken met de Dorpsraad Halfweg / Zwanenburg en met de 
ondernemersvereniging. Tevens zullen wij het Rapport aan uw Raad voorleggen.



Kosten: Over de kosten dienen met de betrokken partijen nadere afspraken te worden 
gemaakt.

Gemeentelijk meerjaren rioleringsplan GRP
Doel is de actualisering van het bestaande plan.

Stand van zaken:
Het vaststellingsbesluit voor de periode 2010 – 2012 is op 28 juni 2011 door de raad 
aanvaard. In overleg met hoogheemraadschap Rijnland en andere betrokken instanties is 
een start gemaakt met het opstellen van het uitvoeringsprogramma 2013 – 2014 (als vervolg 
op het vastgestelde GRP). Begin 2014 zijn wij gestart met de voorbereiding van een nieuw 
Gemeentelijk RioleringsPlan (vGRP) 2015 – 2019.
Het nieuwe vGRP is in concept gereed. Op dit moment zijn wij in overleg met het 
Hoogheemraadschap om uiteindelijk goedkeuring te krijgen op het concept vGRP.
Na akkoord door het Hoogheemraadschap zullen wij het vGRP 2015-2019 in april 2015 via 
een thema avond aan u voorleggen.
Kosten: Rioolfonds 

Toegankelijkheid bushaltes
De bushaltes in de gemeente zijn ingericht met een opstaphoogte van 18 cm ten behoeve 
van de mindervalide. Door subsidieverlening van de provincie is dit mogelijk gemaakt voor in 
totaal veertien haltes. De eindafrekening voor de definitieve subsidiebepaling is onlangs 
gereedgekomen.

Actualiseren nota wonen
Doel is de vaststelling van een nieuwe Nota Wonen. De nieuwe Nota Wonen is in 2013 in 
concept opgeleverd. Dit eerste concept moest nog op een groot aantal onderwerpen worden 
aangepast.

Stand van zaken: Medio 2014 is de nieuwe Nota Wonen weer opgepakt. Het college heeft de 
Nota vastgesteld. De nota heeft gedurende zes weken ter inzage gelegen en is in december 
2014 ter vaststelling aan de Raad aangeboden. Onlangs is een nieuwe beleidsmedewerkster 
Wonen aangesteld die de uitvoering van de nota en de in 2016, na vaststelling van het 
nieuwe Regionale Actie Programma, te verwachten actualisatie ter hand neemt. 

Nota Recreatieverblijven
Doel is het vaststellen van beleid ter beëindiging en voorkoming van permanente bewoning 
van recreatieverblijven.

Stand van Zaken
Het principe: geen permanente bewoning van recreatiewoningen, wel recreatief verblijf, ligt 
vast in het bestemmingsplan. Het grootste deel van de recreatiewoningen in de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude, bestaat uit de deels gerealiseerde 179 chalets in 
Droompark Spaarnwoude. De nota Recreatieverblijven is in concept opgesteld en ter 
besluitvorming aan het college aangeboden. De nadruk in de nota ligt op handhaving van het 
bestaande beleid, communicatie ter voorkoming van afwijkingen van het beleid en het maken 
van afspraken, bij voorkeur vastgelegd in een convenant, met de eigenaar van Droompark 
Spaarnwoude om permanente bewoning en langdurige verhuur van recreatieverblijven te 
voorkomen. Het concept convenant wordt besproken met de beheerder van Droompark 
Spaarnwoude, de concept beleidsnota wordt zes weken ter inzage gelegd waarna deze 
tezamen met de nota van zienswijzen ter besluitvorming aan de gemeenteraad wordt 
aangeboden. 

Beleidsplan Openbare Verlichting



Doel is er voor te zorgen dat het plan volledig aansluit aan de beleidswensen van de 
gemeente.

Stand van zaken:
De aanbesteding van het onderhoud van de OV heeft inmiddels in regionaal verband 
plaatsgevonden. Voor het dienstjaar 2015 zijn wij voornemens om een beheerplan OV op te 
stellen.
Kosten: Zijn opgenomen in de begroting.

Groenstructuurplan
Doel is de inventarisatie van de structuur en onderhoudstoestand van het gemeentelijk 
groen.

Stand van zaken:
Groenstructuurplan is door de Raad vastgesteld op 28 januari 2014.
Voor het dienstjaar 2015 zullen wij een beheerplan groen opstellen.
Kosten: Zijn opgenomen in de begroting. 

Archeologienota
Doel is het vastleggen van het gemeentelijk archeologiebeleid.

Stand van zaken:
De nota is vastgesteld. Door langdurige ziekte van de medewerkster is de 
verwachtingenkaart nog niet aangepast.

Kosten: intern.
Digitalisering omgevingsvergunningen
Doel is om het omgevingsvergunningen archief over te zetten naar digitale
bestanden (periode van 1945 tot 1 oktober 2010).

Stand van zaken:
Project is afgerond in 2013, er moeten nog enkele bouwdossiers worden gedigitaliseerd en 
in het programma Atlantis worden gezet om ook deze dossiers toegankelijk te maken. 
Kosten: Nihil

Schipholgedupeerden
Doel is: de gemeente heeft gronden gekocht, bouwrijp gemaakt en verkocht. Over de 
verdeling van de kosten zijn afspraken gemaakt met Staatsbosbeheer en Recreatieschap 
Spaarnwoude. Onder dit project valt ook het opstellen van een financieel overzicht ten 
behoeve van overleg met die partijen.

Stand van zaken:
Het project verkeert in een afrondend stadium. Er dient nog een woning (Groenweg 2) te 
worden gesloopt. Deze woning heeft ontheffing gekregen tot februari 2015.  Daarnaast 
moeten de vrijgekomen kavels na sloop van de opstallen aan Staatsbosbeheer worden 
doorgeleverd. De overeenkomst tot levering is gereed. In januari 2015 kan tot levering 
worden overgegaan. De levering van de woning Groenweg 2 zal eveneens na het slopen 
van de woning worden doorgeleverd aan Staatsbosbeheer.
Kosten: Geen

Leefbaarheidsgelden Schiphol (toegevoegd)
Doel is het verbeteren van de leefbaarheid in de door overlast van Schiphol getroffen 
gebieden. Het stationsproject in Halfweg is afgerond met gelden uit de Eerste Tranche. 
Speerpunt voor de Tweede Tranche is het verbeteren van de leefbaarheid in Spaarndam. 



Hiervoor is in samenwerking tussen bewoners en gemeente een speerpuntenplan opgesteld 
bestaande uit drie onderdelen voor Spaarndam-Oost en West.

Stand van zaken
Het Rijk, de Provincie Noord-Holland en Schiphol zijn samen met een bewonersdelegatie uit 
de getroffen gemeenten bezig met het opstellen van criteria. De criteria zijn bedoeld om te 
bepalen in welke gebieden de leefbaarheid het meest is aangetrast en om te bepalen of de 
voorgestelde plannen bijdragen aan het verbeteren van de leefbaarheid voor de meest 
getroffen bewoners. Samen met de gemeente Haarlem werkt de gemeente  de drie 
speerpunten uit tot concrete plannen waarvoor een aanvraag Tweede Tranche kan worden 
ingediend.

Kosten: pm

Actualisering en inventarisatie speeltoestellen
Tussen 2004 en 2007 zijn alle bestaande speelplekken in de gemeente onder de loep 
genomen. Uit dat onderzoek is gebleken dat er plekken konden worden opgeheven, 
gerenoveerd of heringericht. Na tien jaar dient er weer een inventarisatie te worden 
gehouden van alle speelvoorzieningen in verband met de doelmatigheid (leeftijdscategorieën
) en de veiligheid van de speeltoestellen en de bijbehorende ondergronden. Dit onderwerp 
maakt onderdeel uit van het Kernenbeleid.
Kosten: p.m.
 
B. SPAARNDAM

Lagedijk en Liedeweg
Doel is het treffen van maatregelen ten behoeve van de verkeersafwikkeling met betrekking 
tot het woningbouwplan SpaarneBuiten

Stand van zaken:
De voorbereiding voor het verkeerstechnisch aanpassen van de Lagedijk en Liedeweg is 
gereed. De benodigde kredieten zijn gevoteerd. De aanbesteding heeft door verschillende 
factoren vertraging ondergaan. Daarover hebben wij uw Raad recentelijk geïnformeerd. De 
aanbesteding staat nu gepland in januari 2015. Na de aanbesteding zullen wij de bewoners 
gaan informeren over deze werkzaamheden. Direct daarna zullen wij de uitvoering ter hand 
nemen.  

Kosten: Krediet is reeds gevoteerd.

Lageweg
Doel is het treffen van maatregelen ten behoeve van de verkeersveiligheid en -afwikkeling 
met betrekking tot het woningbouwplan SpaarneBuiten en “Poldermanterrein”

Stand van zaken:
Gezien het feit dat de totale planvorming van inrichting tot 30 km-zone van het resterende 
gedeelte van Spaarndam-Oost nog op zich laat wachten, wordt in de raad van december een 
krediet beschikbaar gesteld om vooruitlopend op de uiteindelijke maatregelen alvast enige 
verkeersmaatregelen uit te voeren.
Het uitvoeren van deze maatregelen staat gepland voor de 1e helft van 2015.

Kosten: Geraamde kosten € 200.000,-- exclusief BTW

Hockeyvelden



De aanleg van de velden zijn extern begeleid. Dit project is in de 2e helft van 2014 
opgeleverd. De gemeente heeft voor € 100.000,-- bijgedragen aan de inrichting van de 
openbare ruimte. Tevens is de aanleg van de riolering door de gemeente bekostigd voor een 
bedrag van € 19.000,-- inclusief BTW.

Woningbouw Claes van Kietenstraat (“Het Schuttersstuk”)
De laatste woningen zijn voor de Kerst van 2013 opgeleverd. De totale inrichting van de 
buitenruimte is voor de zomer van 2014 gereedgekomen.

C. HALFWEG

Ontwikkeling Polanenpark. 
Doel is om te komen tot het volledig uitgeven van gronden aan belangstellende bedrijven, 
waarna afrekening met de provincie als geldschieter kan plaats vinden
Stand van zaken:
Aan Post NL en Air Products is grond verkocht. Post NL heeft in augustus 2013 het bedrijf in 
gebruik genomen. Air Products is in 2014 gestart met de bouw. Met een derde partij zijn wij 
in overleg. De benodigde infrastructuur op het terrein (toekomstig openbaargebied) is 
gedeeltelijk gereed en is in de 1e helft van 2014 aan de gemeente in beheer en onderhoud 
overgedragen. Het groenbeheerplan is in voorbereiding en zal worden uitgevoerd door het 
“Parkmanagement”.

Brandweerkazerne Halfweg/Zwanenburg
In de raad van december 2013 is de overdracht naar VRK behandeld. De oplevering van de 
nieuwe kazerne en de inrichting van de buitenruimte waren in december 2013 gerealiseerd.
In maart 2014 is de kazerne in gebruik genomen.

Bergbezinkbassin Mientekade
Een doorrekening van het totale rioolstelsel laat zien dan het bergbezinkbassin overbodig is.
Een verzoek aan het Hoogheemraadschap om het bergbezinkbassin te laten vervallen is 
ingediend. Ter voorkoming van water op straat zal een afkoppelprogramma worden 
opgesteld (scheiden vuil- en hemelwater). 
Kosten: Ten laste van het Rioolfonds.

Oranje Nassaustraat, bomenplan
Doel is de aankleding van de Oranje Nassaustraat met bomen en beplanting.

Stand van zaken:
Er is een inrichtingsplan ontwikkeld door een landschapsarchitect om de Oranje 
Nassaustraat te voorzien van een groener aanzicht. Inmiddels is er een informatie-avond 
voor de bewoners gehouden. In het kader van de Kernenbeleid wordt binnenkort een tweede 
avond georganiseerd. 
De uitvoering van dit plan staat gepland voor de 1e helft van 2015.

Kosten: circa € 35.000 (subsidie Stichting Leefomgeving Schiphol)

D. HAARLEMMERLIEDE 

Woningbouw Liedeweg 55
De omgevingsvergunning voor de bouw van 7 woningen is verleend. Er is bij de Rechtbank 
in Haarlem beroep tegen aangetekend. In het eerste kwartaal van 2015 wordt de uitspraak 
verwacht..



III MILIEU

Milieuprogramma
Doel is het jaarlijks vaststellen van een programma. Het programma bevat enkel de 
wettelijke milieutaken en geeft een overzicht van de financiële gevolgen van de uitvoering 
van deze taken. De wettelijke basis is deWet milieubeheer.

Stand van zaken:
Het programma 2015 zal in de commissie RvB van februari 2015 worden behandeld. 

Kosten: 
intern.

Milieujaarverslag
Doel is het jaarlijks vastleggen van de door burgemeester en wethouders uitgevoerde 
activiteiten op het beleidsterrein milieu, mede in relatie tot het door de raad vastgestelde 
programma.

Stand van zaken:
Vaststelling verslag 2014 zal medio 2015 plaats vinden

Kosten: 
intern.

Stand van zaken Air Products Nederland B.V.
De vergunningen zijn verleend 
Wettelijke basis:
Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo)

Stand van zaken:
Het bedrijf wordt in het eerste kwartaal van 2015 in bedrijf gesteld. Hiervoor dient een 
dienstverleningsovereenkomst met omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied te worden 
afgesloten

Kosten: uit de lopende begroting.

IV WABO

Nota Integrale Handhaving 2011-2014 
Doel is het 4-jaarlijks actualiseren en vastleggen van handhavingsbeleid ter zake van de 
voorschriften inzake bouw, ruimtelijke ordening, APV, en milieu.
Wettelijke basis:
Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo)

Stand van zaken:
In december 2014 wordt B&W een voorstel gedaan de Nota Integrale Handhaving 2011-
2014 te vervangen door de Nota Handhaving Openbare Ruimte en Milieu 2015 – 2018. De 
beperking tot de domeinen I (openbare ruimte) en II (milieu) komt voort uit het rapport 
Handhaving van de Rekenkamercommissie (RKC), inhoudende dat de Nota Integrale 
Handhaving 2011-2014 de lading niet dekte omdat de domeinen III t/m VI niet of nauwelijks 
in de Nota behandeld werden. Voor deze domeinen zullen de vakafdelingen zelf een 
handhavingnota moeten opstellen. De aangepaste nota handhaving zal in maart 2015 in een 
thema avond aan u worden voorgelegd.
Kosten: Intern.



Sanctiestrategie2012 
Doel is het opstellen van een jaarlijks beleidsstuk. Deze sanctiestrategie Omgevingsrecht 
2012 geeft inzicht in de keuze welke handhavingsinstrumenten de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude inzet binnen het Wabo-brede handhavingsbeleid.
Wettelijke basis:
Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo)

Stand van zaken:
De sanctiestrategie 2012 is in april 2012 vastgesteld. Actualisatie is niet noodzakelijk omdat 
de sancties prima voldoen voor de komende periode 2015-2018.
Kosten: Intern 

Integraal Handhavingsuitvoeringsprogramma Doel is een jaarlijks programma, vast te 
stellen door burgemeester en wethouders op basis van de nota.
Wettelijke basis:
Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo)

Stand van zaken:
Voor de opstelling van dit programma kan samenwerking worden gezocht met de 
Milieudienst IJmond. Zij hebben dit vaker gedaan voor andere gemeenten. Door 
capaciteitsgebrek is er geen integraal Handhavingsuitvoeringsprogramma voor de 
beleidstaken Ruimtelijke Ordening en Bouw- en woningtoezicht opgesteld. Bij de herziening 
van de Nota Handhaving zal tevens het jaarprogramma voor bovenvermelde taakvelden 
worden opgesteld. Het onderdeel Milieu wordt jaarlijks opgenomen in het Milieuprogramma. 

Kosten: 
deels intern / deels binnen de contract-uren van MDIJ 

Integraal handhavingsjaarverslag 
Doel is het jaarlijks vastleggen van de door burgemeester en wethouders uitgevoerde 
integrale handhavingsactiviteiten, mede in relatie tot het integrale 
handhavingsuitvoeringsprogramma.
Wettelijke basis: Wet algemene bepalingen omgevingsrecht (Wabo).
Het onderdeel Milieu wordt jaarlijks opgenomen in het Milieujaarverslag. 

Stand van zaken:
Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte 2015
In de Nota Integrale Handhaving 2011-2014 ontbrak een uitvoeringsprogramma voor de 
handhaving van regelgeving in domein I (openbare ruimte). Hierbij moet vooral gedacht 
worden aan de Wet algemene bepalingen omgevingsrecht, de Woningwet, het Besluit 
omgevingsrecht, het Bouwbesluit 2010, de Wet ruimtelijke ordening en de daarop 
gebaseerde amvb’s, de Bouwverordening, de APV en de bestemmingsplannen. Dit was ook 
een punt van kritiek van de RKC.
Bij het voorstel inzake de Nota Handhaving Openbare Ruimte en Milieu 2015-2018 is een 
Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte 2015 gevoegd. De scheiding met 
Milieu heeft haar oorsprong in het feit dat Milieu al lange tijd haar eigen 
uitvoeringsprogramma’s vaststelt.
Op grond van het Uitvoeringsprogramma Handhaving Openbare Ruimte 2015 worden de 
handhavingstaken in beeld gebracht, voorzien van een eigen dossiernummer en gekoppeld 
aan beschikbare capaciteit en een planning van de per dossier te besteden uren door de 
toezichthouder en door de handhavingjurist. Aan alle dossier is een stand van zaken-verslag 
(stavaza) gekoppeld. Op grond van de stavaza’s kan eind 2015 een gedetailleerd verslag 
aan de raad worden aangeboden ter evaluatie.
Kosten: 



deels intern / deels binnen de contract-uren van MDIJ 



AFDELING BESTUURSONDERSTEUNING BEWONERSZAKEN

Werken op afspraak bij burgerzaken
In oktober 2014 is afdeling burgerzaken op proef begonnen met het werken op afspraak. Er 
zijn daarnaast nog een paar inloopmogelijkheden. Tijdens de proef worden burgers, die 
zonder afspraak komen, ook gewoon geholpen. 
Medio december wordt een eerste evaluatie gehouden. Waarschijnlijk zijn 3 maanden niet 
genoeg om een definitieve conclusie te trekken en zal de proef met nog 3 maanden worden 
voortgezet.

Trouwen in de gemeente
In 2014 zijn 3 nieuwe trouwambtenaren op afroepbasis aangetrokken. Verder is in 2014 De 
Zoete Inval toegevoegd als officiële trouwlocatie. Daardoor kunnen er meer huwelijken op 
het zelfde tijdstip op verschillen locaties worden voltrokken.
Het aantal huwelijken is in 2014 ten opzichte van 2013 aanzienlijk toegenomen. Dat heeft 
niet direct te maken met de uitbreiding van de locaties;  het aantal in 2013 was erg laag  

Communicatie
 In het najaar van 2013 is het communicatiebeleid van onze gemeente vastgesteld. In het 
beleid wordt bepaald hoe communicatie wordt ingezet, op welke manier communicatietaken 
afgebakend worden en hoe communicatiebudgetten worden verdeeld. Een uitwerking van 
het communicatiebeleid is de Nota Sociale Media. De Nota gaat over de inzet van Sociale 
Media en sinds eind februari beschikt de gemeente over een Twitteraccount. 
In januari 2015 wordt een start gemaakt met het uitvoeringsplan van het communicatiebeleid. 
Dit gaat met name in op het communicatiever maken van de ambtelijke organisatie. 

De gemeente geeft een digitaal Nieuwsblad uit dat tweewekelijks verschijnt op de website. 
Het Digitale Nieuwsblad wordt in januari 2015 geëvalueerd.  

Op het gebied van communicatie en pr is er de afgelopen maanden veel extra werk op de 
medewerkster afgekomen. Dit was een voorproefje voor wat er in 2015 en volgende jaren 
gaat komen. 
Aan vrijwel alle projecten die de afdeling ruimte opstapel heeft staan, kleven 
communicatietaken. Uitgangspunt van ondersteuning van communicatie bij de ruimtelijke 
projecten is dat communicatie een verantwoordelijkheid is van alle medewerkers (zoals 
gesteld in het communicatiebeleid). Echter, ondersteuning van de 
communicatiemedewerkster blijft wel nodig op het gebied van advisering. Onder andere om 
samen met de vakinhoudelijk ambtenaar een communicatiestrategie en -aanpak voor 
burgerparticipatie te bepalen per project. Het is hierbij van belang om de 
communicatiemedewerkster al vanaf de beginfase te betrekken bij ontwikkelingen/projecten 
die van invloed zijn op inwoners en/of andere belanghebbenden.  

Verder zal het nieuwe kernenbeleid meer tijd gaan vragen, aangezien de inwoners bij meer 
projecten betrokken moeten gaan worden. 

Ook de decentralisaties zullen de nodige vragen bij inwoners opleveren, die wellicht tijdens 
voorlichtingsavonden beantwoord moeten gaan worden. 

En de ontwikkeling met betrekking tot de toekomst van de gemeente zal regelmatig naar 
buiten toe gecommuniceerd moeten gaan worden. 

Daarnaast wordt het digitale loket steeds belangrijker. Er wordt al gewerkt met zogenaamde 
e-formulieren, maar de ontwikkeling op dit gebied schrijdt voort. De formulieren worden 
‘slimmer’, en er komen formulieren bij. Om deze ontwikkeling bij te houden is kennis op het 



gebied van ict nodig. Tot nog toe verzorgde de medewerkster communicatie – met veel hulp 
van een collega-gemeente - deze taak, maar deze zich uitbreidende taak zou eigenlijk 
belegd moeten worden bij een ict’er. 
Tot slot moeten de website en de publicaties (op landelijke sites) aan allerlei technische 
eisen voldoen (toegankelijk voor slechtzienden etc). Die eisen worden steeds verder 
aangescherpt. Ook daarvoor is kennis van een techneut nodig.

BIBOB beleid
Met een Bibob-beleid kan worden voorkomen dat de gemeente criminele activiteiten 
faciliteert. Inmiddels is het Bibobbeleid vastgesteld en als C-stuk in de raad van februari 
2014 gepresenteerd. De eerste casus is reeds afgerond. 

Damocles beleid
Het drugsbeleid stelt kaders vast hoe er gehandeld wordt door het bevoegd gezag indien zij 
zich geconfronteerd ziet met drugsoverlast. De nota geeft weer hoe de gemeente omgaat 
met de handhavingsinstrumenten voortvloeiend uit artikel 174 Gemeentewet (ook wel 
bekend onder de naam Wet Victoria), artikel 13b Opiumwet (ook wel bekend onder de naam 
Wet Damocles) en artikel 14 Woningwet (Wet Victor).
Stand van zaken: dit beleid is inmiddels vastgesteld en als c-stuk in de raad van februari 
2014 gepresenteerd.

Uitvoeringsprogramma Integrale Veiligheid 2015
De gemeente heeft de regiorol op veiligheid en daarom moet aansluitend op het 
veiligheidsbeleid jaarlijks een uitvoeringsprogramma worden vastgesteld.
Stand van zaken: het uitvoeringsprogramma wordt in december vastgesteld en in januari 
2015 als c-stuk aan de raad gepresenteerd. In het najaar wordt gestart met het 
uitvoeringsprogramma 2016, deze zal wederom in januari 2016 ter kennisneming 
aangeboden worden aan de raad.

Integraal Veiligheidsbeleid 2015 - 2018
De gemeente heeft de regierol op het lokaal veiligheidsbeleid. Om dit goed in te vullen, is het 
integraal veiligheidsbeleid van belang. Met het IVB kan de gemeente sturing geven aan de 
lokale veiligheid. Het stuk is in september 2014 vastgesteld door de raad. 

Buitengewone opsporingsambtenaren (boa’s) 
In 2014 is een overeenkomst gesloten met de Milieudienst IJmond voor het inhuren van een 
boa voor het handhaven van diverse zaken (bijzondere wetten, Algemene Plaatselijke 
Verordening, veiligheid etc). Aansturing van de BOA geschiedt door de afdeling ruimte, in 
overleg met afdeling Bestuursondersteuning en Bewonerszaken.

Evenementenbeleid
Omdat met name grote evenementen steeds groter en risicovoller zijn geworden zijn er in 
2013 richtlijnen evenementenbeleid vastgesteld, waarin het aantal (grote) evenementen is 
vastgesteld alsmede de locaties waarop ze kunnen plaatsvinden. Deze richtlijnen zijn 
uitgewerkt in een breder beleid, dat op 22 april 2014 is vastgesteld.
Omdat de kosten die de gemeente maakt niet gedekt werden door de legesopbrengsten, zijn 
de leges in 2014 (per 2015) aanzienlijk verhoogd.

Preventieplan Drank- en Horecabeleid
Op 1 januari 2014 is een tweede wijziging van de Drank- en Horeca in werking getreden. 
Hierbij is onder andere artikel 43a toegevoegd.
In dit artikel is vastgesteld dat de gemeenteraad een Preventie- en Handhavingsplan Alcohol 
moet vaststellen. In dit plan moet beschreven staan wat de doelstellingen van de preventie 
en handhaving zijn, welke acties er worden ondernomen om alcoholgebruik onder jongeren 



te voorkomen, de wijze waarop de handhaving uitgevoerd wordt en welke handhavingsacties 
ondernomen worden en welke resultaten er in de komende vier jaar behaald dienen te 
worden.
Het beleid moet vóór 1 juli 2014 door de gemeenteraad worden vastgesteld. 

Wet Ontwikkelingskansen door kwaliteit en educatie (Wet Oke mbt kinderopvang)
Op 25 juni 2013 heeft de raad de Beleidsnota Wet OKE vastgesteld. Er is voor gekozen het 
onderwijsachterstandenbeleid/Voor- en vroegschoolse educatie (VVE) te koppelen aan een 
kwaliteitsverbetering van het peuterspeelzaalwerk.
Na het  Uitvoeringsprogramma VVE 2013 is het Uitvoeringsprogramma VVE 2014/2015 
vastgesteld. Begin 2014 zijn elf leidsters van peuterspeelzalen en kinderopvang gestart met 
een tweejarige VVE-training. Sinds augustus 2014 hanteren alle peuterspeelzalen dezelfde 
inkomensafhankelijke tarieventabel voor de ouderbijdrage.   
Bijdragen aan peuterspeelzalen en kinderopvang ten behoeve van VVE en 
kwaliteitsverbetering worden betaald uit het daarvoor van het Rijk ontvangen geoormerkte 
budget voor onderwijsachterstanden en uit de component Kwaliteitsimpulsgelden 
peuterspeelzalen in de algemene uitkering.  Over de toeleiding van doelgroepkinderen naar 
VVE-plaatsen worden afspraken gemaakt met de consultatiebureaus en de huisartsen. 
Gemeente en schoolbesturen gaan met elkaar resultaatafspraken vastleggen.   

Passend Onderwijs
Kinderen met een handicap of gedragsproblemen hebben recht op een passende 
onderwijsplek. Dat kan in het speciaal onderwijs of met extra begeleiding op een gewone 
school. Vanaf augustus 2014 is er een nieuw stelsel voor passend onderwijs. Dit verplicht 
scholen een passende onderwijsplek te bieden aan leerlingen die extra ondersteuning nodig 
hebben. De zorgplicht van scholen wordt hiermee uitgebreid en dit vraagt aansluiting van de 
scholen op de zorg- en welzijnketen. Er moet een overlegstructuur worden opgezet tussen 
de scholen en de ketenpartners en er moeten afspraken worden gemaakt over 
doorverwijzing en ‘korte lijnen’.
Voor zowel het voortgezet onderwijs als het primair onderwijs is door het 
Samenwerkingsverband Passend Onderwijs Zuid-Kennemerland  een Ondersteuningsplan 
vastgesteld. Hierin zijn afstemmingsafspraken tussen alle partners vastgelegd. 

Brede School
Er is door de afdeling ruimte een start gemaakt met de herontwikkeling van de dorpskern 
Halfweg, neergelegd in de Visie op Hoofdlijnen voor de ontwikkeling van de dorpskern 
Halfweg. Onderdeel daarvan is de komst van een brede school/ Integraal Kindcentrum. De 
drie schoolbesturen van de drie scholen in Halfweg staan hier positief tegenover. In 
Zwanenburg is sprake van een soortgelijke ontwikkeling. Beide gemeenten trekken daarom 
gezamenlijk op, waarbij Haarlemmermeer waar mogelijk de organisatie heeft. De vorm 
waarin de samenwerking gegoten gaat worden is aan de schoolbesturen.

Web gelden
Het educatiebudget wordt jaarlijks verdeeld aan de hand van objectieve verdeelmaatstaven. 
De uitkering educatie wordt per regio vastgesteld en toegekend aan de contactgemeenten. 
Er zal geleidelijk worden toegewerkt naar een budgetverdeling op basis van louter objectieve 
maatstaven, zoals allochtone, laagopgeleide en WWBgerechtigde volwassenen. Doordat de 
verplichte besteding van educatiemiddelen bij ROC’s geleidelijk komt te vervallen kunnen 
gemeenten zelf bewust kiezen voor meerdere aanbieders om de diverse doelgroepen te 
bedienen. Dit vraagt om een (regionale) visie en vervolgens uitwerking in beleid. 

Leerlingenvervoer \ doelgroepenvervoer
In juni  2014 is een aangepaste Verordening leerlingenvervoer  in werking getreden. Dit in 
verband met gewijzigde wetgeving op het gebied van oa passend onderwijs. Een nieuw 
aanvraagformulier dat aansluit op de aangepaste verordening wordt ontwikkeld.



We gaan in 2015 de discussie voortzetten om alle doelgroepenvervoer (Wmo, leerlingen, 
sociale werkvoorziening) te bundelen. In augustus 2015 loopt het regionale contract voor het 
leerlingenvervoer met groepsvervoerder A. Tax de Vries af. Aangezien van breed 
doelgroepenvervoer voorlopig nog geen sprake is, moet het leerlingenvervoer voor 1 
augustus a.s. worden aanbesteed. Deze aanbesteding vindt in regionaal verband plaats. 

Opstellen prestatie afspraken Ymere
In de eerste helft van 2014 moeten er nieuwe prestatieafspraken zijn opgesteld in 
samenwerking met Ymere. BOB is in overleg met Ymere.
 
Herijking Subsidiebeleid
De aangenomen bezuinigingsopdracht, wijzigingen van landelijke wet- en regelgeving (de 
decentralisaties in het sociaal domein), modernisering en professionalisering van de 
subsidiesystematiek en aanpassing van de huidige werkwijzen van zowel 
welzijnsorganisaties als van de gemeente (Welzijn Nieuwe Stijl; De Kanteling) vormen 
aanleiding tot een heroverweging van het subsidiebeleid. 
Het nieuwe subsidiebeleid staat ter bespreking op de agenda van de gemeenteraad van 
december 2014

Opstellen Nota Cultuur
In november 2012 is een start gemaakt, bestaande uit een inventarisatie van alle zaken die 
betrekking hebben op cultuur. Hierna is een opzet gemaakt van de zaken die in de nota 
Cultuur geregeld moeten gaan worden. Deze opzet is met de bestuurders besproken. In 
verband met de herijking van het subsidiebeleid en het voornemen om te komen tot en 
integraal welzijnsbeleid, komt het samenstellen van een aparte cultuurnota te vervallen. In 
het herijkte subsidiebeleid komt er een apart hoofdstuk cultuur en met de scholen is 
afgesproken een cultuur beleidsplan te maken. 

Sportbeleid en sportnota
In verband met de herijking van het subsidiebeleid en het voornemen om te komen tot en 
integraal welzijnsbeleid, komt het samenstellen van een aparte sportnota te vervallen. In het 
herijkte subsidiebeleid komt er een apart hoofdstuk sport. 

Transities Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten en Wet Maatschappelijke 
Ondersteuning (AWBZ-Wmo), Jeugd en Participatie
Met de transitie AWBZ-Wmo en de transitie Jeugd zijn veel nieuwe zorgtaken naar de 
gemeente overgekomen. Dit gaat gepaard met flinke bezuinigingen. In 2014 zijn vele zaken 
geregeld. Voor 2015 staan ook nog veel onderdelen op de agenda. Deze hebben vooral 
betrekking op uitvoering van het beleid, montering, contractbeheer, tussentijds evalueren en 
bijstellen, etc. Daarnaast is 2015 het jaar waar na de transitie in 2014 vooral aandacht is 
voor de meer inhoudelijke transformatie. Om de gewenste (bezuinigings)doelstellingen te 
halen moet de zorg en de toegang ertoe veranderen. Er moet meer gedacht worden vanuit 
de principes van eigen kracht en het eigen netwerk. De geboden zorg moet meer op maat en 
kortdurend zijn. 
De overeenkomsten die afgesloten zijn voor 2015 zijn grotendeels voor één jaar om 
voldoende beleidsvrijheid te behouden. Dit heeft tot consequentie dat gedurende 2015 
wederom afspraken gemaakt moeten worden voor 2016 en verder. Dit vraagt om veel 
(boven)regionaal overleg, -afstemming en -besluitvorming. 

Zie bijlage voor een overzicht van te ondernemen acties in 2015 in het kader van het sociale 
domein (zie beleidsplan sociaal domein). 

Gezondheidsnota



De gezondheidsnota was geldig tot 2013. Onderzocht wordt of er een nieuwe nota zal 
worden opgesteld of dat het Gezondheidsbeleid zal worden opgenomen in de nieuwe Wmo 
nota.

Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG)
In 2014 is het vernieuwde CJG vormgegeven met de CJGcoaches in de front-Office. Zij 
hebben een belangrijke taak bij de toegang tot de jeugdzorg. Gedurende 2015 moeten de 
afspraken met de verschillende ketenpartners binnen het CJG opnieuw worden bekeken. 
Daarnaast moet het CJG meer bekendheid krijgen in de gemeente, onder ketenpartners in 
de zorg, het onderwijs en verenigingsleven. 

Ontwikkelingen in Dorpscentrum
De verhuizing van het medisch centrum uit het dorpshuis en de afbouw van gemeentelijke 
subsidies van Haarlem en Haarlemmerliede hebben negatieve financiële gevolgen voor het 
dorpshuis. 
Het bestuur heeft een ondernemersplan opgesteld, waarin is voorzien in een omvangrijke 
gemeentelijke bijdrage. Ons college is nog niet zover, omdat het plan voor een deel op 
aannames is gebaseerd. Wél heeft ons de college de gemeenteraad voorgesteld in zijn 
vergadering van 22 april 2014 een geldlening van  € 70.000,- te verstrekken, af te lossen in 
10 jaar tijd. Dit besluit heeft te maken met de urgentie van de vestiging van de kapper en de 
fysiotherapeut in het dorpscentrum.  

Welzijnscoach
De welzijnscoach is voortgekomen uit de bezuinigingsopdracht om alle ‘losse’ diensten op 
welzijnsgebied samen te brengen in één functie. Met de Integrale welzijnscoach voor onze 
gemeente is er één persoon voor veel welzijnstaken in onze gemeente. (ouderenwerk, 
jongerenwerk, Wmo-loket), en de toegang tot de maatwerkvoorzieningen vanuit de Wmo 
d.m.v. integrale gesprekken. De hulpverlening is vaak bij de mensen thuis of op een locatie 
waar de cliënt te vinden is (vindplaats). De integrale aanpak komt overeen met de wettelijke 
taken van de gemeente (WMO, Wet Publieke Gezondheid, jeugdzorg, zorgverzekerde zorg 
en AWBZ zorg). 
Doelstelling is dat de welzijnscoach in 2015 doorgaat. Er is ook budget voor gereserveerd.

Buurt sportcoach
Bij de Buurt sportcoach ligt de nadruk op sport, bewegen en zorg. Deze draagt eraan bij, dat 
meer mensen in hun nabije omgeving kunnen sporten en bewegen. De coach organiseert 
zelf geen activiteiten, maar legt contacten. De buurt sportcoach is met ingang van 1 april 
2013 ingezet. De bijdrage van het Rijk is 40% en bedraagt € 23.800,-. Evenals in 2013 en 
2014 is de bijdrage voor 2015 opgenomen in het gemeentefonds 

Hangjongeren
Er vindt regelmatig overleg jeugd plaats in het gemeentehuis. Hierbij zijn aanwezig: de 
jongerenwerkers van Halfweg en Spaarndam, de medewerkers welzijn en civiel van de 
gemeente, de wijkagent. Tijdens het overleg worden overlastsituaties besproken en worden 
er vervolgstappen afgesproken om de overlast tegen te gaan. De samenwerking loopt goed. 

Vrijwilligersmatching
 De afgelopen jaren is gebleken dat de aanpak van  vrijwilligersmakelaars binnen 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude geen meerwaarde heeft. Toch blijft er behoefte en door 
de decentralisaties neemt deze behoefte toe aan een vorm van bemiddeling of ‘matching’ 
van vraag en aanbod.  In 2014 is een verkenninguitgvoerd naar de digitale 
matchinginstrumenten zoals BUUV of zorgenvoorelkaar. Voor 2015 willen  we 
experimenteren met een systeem voor Haarlemmerliede en Spaarnwoude door aan te 
sluiten bij een buurgemeente. 



Dagbesteding Spaarndam
In 2013 is een pilot voor dagbesteding voor ouderen met regieverlies is het Dorpscentrum 
Spaarndam gestart. Deze is voortgezet in 2014. In de evaluatie, aan het eind van 2014, moet 
bepaald worden of  de dagbesteding wordt voortgezet in het jaar 2015. 

Statushouders
Voor 2014 is een quotum van 4 statushouders die de gemeente moet huisvesten vastgesteld 
door het Rijk. Daarnaast had de gemeente een achterstand van 2 statushouders uit 2013. In 
2013 zijn in de gemeente 4 statushouders gehuisvest. De achterstand van 2 statushouders 
is daarmee dus niet ingelopen en wordt opgeteld bij het quotum van 4 statushouders voor 
2014 (dus 6 in totaal). Begin 2014 zijn door een gezinshereniging 3 statushouders in de 
gemeente geplaatst. Sindsdien zijn er ook meerdere statushouders aan de gemeente 
gekoppeld, maar Ymere heeft op dit moment geen woningen beschikbaar voor deze 
mensen. Hierover zal de gemeente binnenkort in gesprek gaan met Ymere.

Startersleningen
Er is beperkt budget beschikbaar voor startersleningen. Tot voor 2013 werd het volledige 
budget geconsumeerd. Voor 2013 zijn daarom de criteria wat aangescherpt. In 2013 was er 
budget voor maximaal 4 aanvragers en zijn er 2 aanvragen ingediend en gehonoreerd. Begin 
2014 is weer een lening toegekend, zodat er op dit moment nog budget is voor 1 lening.

Jumelage
De gemeente verstrekt (financiële) bijdragen in het kader van activiteiten met betrekking tot 
jumelageverbintenissen (Saxilby en Lanckorona). Alle bijdragen voor jumelageactiviteiten 
worden uit één budget gefinancierd. De budgetten van jumelage Saxilby en Lanckorona zijn 
samengevoegd tot één budget van € 6.000,- per jaar.
In het kader van de bezuinigingen is besloten deze post in 4 jaar, ingaande 2016, geheel af 
te bouwen.

Van Hoogdalemfonds
Het Van Hoogdalemfonds wordt per jaar aangevuld met € 2.500,-- tot een plafond van € 
30.000,--. Het fonds wordt aangesproken voor tentoonstellingen in het gemeentehuis en voor 
jeugd-cultuuractiviteiten, Daaronder valt niet de cultuureducatie omdat daar een apart budget 
voor is gereserveerd. 
In het afgelopen jaar zijn er weinig activiteiten uit het fonds bekostigd. Voor 2015 zullen er 
meer activiteiten gaan plaatsvinden. Daarnaast zal in 2015 uit dit fonds de opzet van een 
cultuurbeleidsplan voor de scholen worden bekostigd.



SAMENVATTING

Overzicht acties en voorstellen 2015 Sociaal domein
In   onderstaand   overzicht   zijn   de   relevante   acties   en   voorstellen   weergegeven   voor   2015   zoals 
opgenomen in het beleidsplan sociaal domein. Daarbij is waar van toepassing aangegeven of sprake 
is van uitwerking in regionale samenwerking. 

Verwijzin
g

Acties en voorstellen

$ 3.6.2 Voorstel We zullen mantelzorg stimuleren maar ook  in het Wmoloket en het CJG 
ondersteuning   bieden   om   te   voorkomen   dat   mantelzorgers   overbelast 
worden.

Voorstel In het eerste kwartaal van 2015 gaan invulling geven aan de wijze waarop 
we de inzet van mantelzorgers gaan waarderen. We stemmen dit af met de 
gemeenten Bloemendaal en Heemstede en maken hierbij  gebruik van de 
handreiking die  de VNG en mantelzorgorganisaties   in  het  kader  van  het 
“mantelzorgcompliment nieuwe stijl” gezamenlijk gaan opstellen.

Voorstel In het eerste kwartaal van 2015 gaan onderzoeken of een digitaal systeem 
van vraag en aanbod een optie  is voor het werven en ondersteunen van 
vrijwilligers, welk systeem voor onze gemeente geschikt zou kunnen zijn en 
of   er   landelijke   (digitale)   initiatieven   zijn   waar   de   gemeente   op   kan 
aansluiten.

$ 3.6.4 Actie We   gaan   de   capaciteit   van   de   welzijnscoaches   goed   monitoren   om   te 
bewaken dat er voldoende inzet mogelijk is voor de algemene voorzieningen 
ouderenwerk, sociaal cultureel werk en maatschappelijk werk.

$ 3.6.5 Actie De komende periode zullen we onderzoeken op welke manier de gemeente 
het Dorpscentrum nog kan blijven ondersteunen.

$ 3.6.6 Actie We   continueren   de   overeenkomst   met   Vluchtelingenwerk   voor   het 
begeleiden van de inburgering van vluchtelingen voor 2015. Voor 2016 en 
verder zal worden bekeken of verdere verlenging van de overeenkomst nog 
wenselijk en financieel mogelijk is.

$ 3.7.1 Voorstel We   maken,   waar   nodig,   nadere   afspraken   met   de   gemeente 
Haarlemmermeer   en   de   gemeente   Haarlem   over   het   gebruik   en   de 
financiering van gedeelde algemene voorzieningen.

$ 3.9 Actie In het laatste kwartaal van 2014 Gedurende het overgangsjaar 2015 leggen 
we vanuit het Wmo loket contact met de personen die in 2015 op grond van 
het overgangsrecht per 2015 recht houden op zorg onder de Wmo.  

$ 3.11.3 Voorstel We werken aan een gemeentelijke compensatieregeling onder de Wmo uit 
die   het   vervallen   van   de   korting   op   de   eigen   bijdrage   Wmo  deels   gaat 
compenseren. In aanvulling daarop gaan we onderzoeken of het mogelijk is 
onder de Wwb   (c.q. de Participatiewet) een specifieke regeling te treffen 
voor   chronisch   zieken   en   gehandicapten   met   een   laag   inkomen   die 
geconfronteerd worden met hoge kosten.

$ 3.11.4 Actie We   gaan   het   sociaal   team   continueren   en   onderzoeken   hoe   de 
ketenpartners uit de jeugdzorg op deze overlegstructuur kunnen aansluiten.

$ 3.11.5 Actie 
(regionaal)

De ontwikkelingen rond de verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de 
maatschappelijke opvang worden nauwlettend gevolgd om bij een eventuele 
overdracht van de taken naar de regiogemeenten zorg te kunnen dragen 
voor een goede overgang.

$ 3.11.6 Actie We   monitoren   de   ontwikkelingen   rond   de   inkoop   van   de   voorziening 
beschermd wonen om de kwaliteit van de zorg te bewaken.

$ 4.5.2.2 Voorstel We   maken   nadere   samenwerkingsafspraken   met   de   instellingen   die 
algemene en preventieve voorzieningen voor jeugd bieden over signalering 
en preventie.

Actie We   zullen   de   ketenpartners   ondersteunen   met   informatie,   advies   en 



voorlichting   m.b.t.   de   toegankelijkheid   en   signalering   (op   welke   signalen 
moet men letten).

$ 4.11 Actie 
(regionaal)

We willen met de samenwerkingsverbanden  en zo mogelijk  in regionaal 
verband    afspraken maken over  een gezamenlijke  ontwikkelagenda met 
onder andere de volgende onderwerpen:
a.     gezamenlijk   monitoren   van   de   samenwerking   tussen   jeugdhulp   en 
passend onderwijs
b.  preventie: samenwerken in (vroeg) signaleren en opvolgen van signalen. 
Hierbij zien wij een belangrijke rol weggelegd voor de CJGcoaches 
c.  het zo nodig gezamenlijk ondersteuning bieden (organisatie van integraal 
aanbod voor leerlingen met een grote zorgvraag)
d.  het realiseren van soepele overgangen en zorgdragen voor continuïteit

Actie Gemeenten zijn verplicht om de voorziening Beschut werken vorm te geven 
en vast te leggen in een verordening. In de beleidskadernota Participatiewet 
2015 is vastgesteld dat in samenwerking met Haarlem en Zandvoort wordt 
gekeken   naar   aanbieders   voor   Beschut   werken.   De   beoordelingscriteria 
UWV voor beschut werken moeten nog nader worden uitgewerkt door het 
rijk. De voorziening Beschut werken wordt opgenomen in de Reintegratie
verordening.

$ 5.3.3 Actie 
(regionaal)

Een regionale werkgroep gaat vorm geven aan het regionale Werkbedrijf. 
Naast gemeenten, UWV en SW organisaties  in de  regio,  worden ook de 
sociale partners (werkgevers en werknemers) betrokken bij het Werkbedrijf.

Actie 
(regionaal)

Het   regionale   Werkbedrijf   gaat   samenwerkingsafspraken   maken   over 
voorzieningen  als   werkplekaanpassingen,  de   no   risk   polis,   job   coaching, 
loonkostensubsidie,   loonwaardebepaling   en   beschut   werken   en 
werkgeversdienstverlening in de regio.

$ 6.3.2 Actie We gaan voor de verdere vormgeving van het CJG in onze gemeente een 
samenwerking aan met het CJG Heemstede.
We geven het CJG in praktijk vorm d.m.v. 2 wekelijkse spreekuren van de 
CJG welzijnscoaches,   telefonische bereikbaarheid  en  vaste  contacten  en 
samenwerkingsafspraken met de ketenpartners.
We   investeren,     gezamenlijk   met   Heemstede,     in   de 
deskundigheidsbevordering  van  de  CJG coaches   in   voorbereiding  op  de 
transitie van de jeugdzorg.

$ 6.3.5 Actie We   gaan   alle   jeugdigen   en/of   hun   ouders   met   een   indicatie   voor   de 
voortzetting van de ondersteuning in 2015 benaderen en  als zij dat wensen 
 met hen een kennismakingsgesprek voeren.

Actie We   onderzoeken   met   welke   andere   instellingen   op   het   gebied   van 
cliëntondersteuning we afspraken kunnen maken.



PROJECTEN AFDELING MIDDELEN 

Belastingverordeningen 2016
Er dienen nieuwe belastingverordeningen te worden voorbereid voor 2016. Daarbij gaat het 
met name om:

- de verzoeken tot wijziging vanuit het college en van de vakafdelingen en het 
aanpassen van tarieven

- het eventueel uitbreiden van de het aantal belastingsoorten b.v. naar aanleiding van de 
raadsbreed gesteunde motie om te bezien of een forensenbelasting kan worden 
ingevoerd

- door Binnenlandse Zaken vastgestelde maximale tarieven voor een aantal vormen van 
dienstverlening zoals het afgeven van een paspoort

- verzoeken vanuit de GBKZ om te komen tot een verdere uniformering van de heffing 
en inning van belastingen in de regio.

Einddatum 15 november 2015
Doel: juridisch houdbare- en kostendekkende belastingverordeningen
Kosten: geen (uren opgenomen in afdelingsbegroting), kosten GBKZ zijn begrepen in de 
begroting opgenomen deelnemersbijdrage.

Financiële verordening. Controleverordening, Verordening zelfonderzoeken en beleidsnota’s
Deze verordeningen zijn vastgesteld voor de periode 2012 tot en met 2015.
Herziening in 2015 is derhalve juridisch noodzakelijk maar ook gewenst om praktische 
redenen. Gezien de toekomstvisie is het verstandig hiermee te wachten want het is raadzaam 
aan te sluiten op de verordeningen van eventuele samenwerkingspartners.  

Interne controle op de rechtmatigheid
Jaarlijks dient er een interne controle plaats te vinden van de belangrijksten inkomsten – en 
uitgavenprocessen zoals de heffing van bouw – en secretarieleges, de algemene uitkering, de 
investeringen, het naleven van de inkoop en aanbestedingsregels, de belangrijkste debiteuren 
– en crediteurenposten en het verloop van reserves en voorzieningen. Een goede interne 
controle leidt tot minder werkzaamheden (en dus kosten) van de raadsaccountant. 
In de praktijk blijken niet alle vakambtenaren geheel doordrongen van het nut van de 
rechtmatigheidscontrole.
De interim controle 2014 is in de loop van oktober 2014 afgerond. 
Bij de jaarrekeningcontrole 2014 in april 2015 zal blijken in hoeverre dit is gelukt. 
Einddatum: 1 juni 2015
Doel: goedkeurende accountantsverklaring tegen zo min mogelijk kosten en goedkeuring van 
declaraties / verantwoording bestede gelden van andere overheden (rijk / provincie) of derden 
(b.v. Stichting Leefomgeving).
Kosten: geen (uren opgenomen in de afdelingsbegroting).

Jaarrekening 2014
Dit jaarstuk dient ter bespreking te worden aangeboden aan de commissie Raadsvoorbereiding 
en ter vaststelling aan de gemeenteraad in mei 2015.
Einddatum: 1 juni 2015
Doel: Verantwoording afleggen door college over het gevoerde beheer in 2014 onder 
overlegging van een goedkeurende verklaring van de raadsaccountant.  



Kosten: geen (uren opgenomen in de afdelingsbegroting), accountantskosten opgenomen in de 
begroting. 

Contractenregister
Er is inmiddels een contractenregister opgezet waarin zo veel als mogelijk de overeenkomsten 
die de gemeente in het verleden is aangegaan zijn opgenomen. Het huidige register is echter 
nog niet compleet en dient nog te worden aangevuld. Het gaat daarbij om een dynamisch 
overzicht dat periodiek onderhouden dient te worden.
Uiteindelijk is het doel dat medewerkers een melding ontvangen dat een overeenkomst over 
enkele maanden afloopt en zich kunnen bezinnen op de vraag of deze in aanmerking komt 
voor een stilzwijgende verlenging, een wijziging of eventueel beëindiging. 
Einddatum: 1 september 2015
Doel: totaaloverzicht van contracten met voorwaarden en vervaldata zodat tijdig actie kan 
worden ondernemen bij een wens tot wijziging of beëindiging.
Kosten: geen (uren opgenomen in de afdelingsbegroting).

Abonnementenregister
Er is een abonnementenregister opgezet waarin zo veel als mogelijk de abonnementen zijn 
opgenomen die door de gemeenten in het verleden zijn aangegaan.  
Het huidige register is zo goed als compleet. Het gaat echter om een dynamisch overzicht dat 
periodiek onderhouden dient te worden.
Medewerkers dienen het overzicht bij het aangaan, wijzigen of opzeggen van een abonnement 
te laten bijwerken. Het mag geen automatisme meer zijn dat lopende contracten stilzwijgend 
worden verlengd. Bij elke verlenging dient vooruitlopend daarop kritisch te worden 
stilgestaan bij de vraag of er nog steeds behoefte is aan het abonnement.
Einddatum: 1 september 2015.
Doel: totaaloverzicht van abonnementen met voorwaarden en vervaldata zodat tijdig actie kan 
worden ondernemen bij een wens tot wijziging of beëindiging.
Kosten: geen (uren opgenomen in de afdelingsbegroting).

Inventariseren (digitaal) archiefmateriaal / digitaliseren van het bestaande archief
Dit is één van de knelpunten uit het KPI – verslag van het NHA. Het is noodzakelijk dat we 
op termijn aan kunnen sluiten bij andere digitale omgevingen en om stukken over te kunnen 
dragen aan het E – depot van het Noord Hollands Archief in Haarlem.
Doel: in kaart brengen van het digitaal archiefmateriaal en de gebruikte systemen en formats 
(metadata), alsmede digitaliseren van ons bestaande “papieren” archief.
Kosten: afhankelijk van de te maken keuzes. 

 
 


